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Protokół Nr XV/16 

z sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

w dniu 29 stycznia 2016 r. 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica, przy  

ul. Sikorskiego 7 w Łobżenicy. 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Sprawy organizacyjne. 

 Otwarcie sesji. 

 Quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej. 

3. Porządek obrad. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań Gminy Łobżenica. 

5. Wystąpienia zaproszonych gości. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego planu rozwoju  

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Gminy 

Łobżenica na lata 2016-2022.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowej na 

dofinansowanie kosztów budowy przydomowych oczyszczalni ścieków.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowej na 

dofinansowanie kosztów budowy studni wierconych.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXIV/166/12 Rady 

Miejskiej w Łobżenicy z dnia 30 listopada 2012 r. w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych oraz warunków korzystania z przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem lub zarządcą jest Gmina Łobżenica.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów w postępowaniu rekrutacyjnym do 

publicznych szkół podstawowych i gimnazjum prowadzonych przez Gminę Łobżenica 

oraz określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Łobżenicy na 2016 rok.  

13. Przedstawienie planów pracy Komisji Stałych Rady Miejskiej w Łobżenicy. 
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14. Przedstawienie sprawozdań z pracy Komisji Stałych Rady Miejskiej w Łobżenicy za 

2015 rok. 

15. Zapoznanie się z informacją Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonych kontroli. 

16. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

17. Wolne głosy i wnioski. 

18. Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja o godzinie 11:00 otworzył  

XV sesję Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

Po powitaniu radnych i gości oświadczył, że zgodnie z listą obecności aktualnie  

w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego  

15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik numer 1 do protokołu.  

 

Poza tym w sesji uczestniczyli: Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś, Zastępca Burmistrza 

Łobżenicy Józef Lewandowski, Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka, 

Przewodniczący Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak, Radna Rady Powiatu w Pile 

Zdzisława Bosak, Dyrektor Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy 

Anna Gryniewicz, Dyrektor Gminnego Centrum Kultury w Łobżenicy Alicja Wenda, 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Obsługi Szkół w Łobżenicy Marek Połczyński, a także Radca 

Prawny Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica Jerzy Podmokły, Kierownik Posterunku Policji 

w Łobżenicy Karol Tatera, sołtysi, mieszkańcy oraz przedstawiciele prasy lokalnej.     

Listy obecności sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią załączniki numer 2 i 3 do 

protokołu. 

 

Ad. 2 

Rada Miejska w Łobżenicy w wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie przyjęła 

protokół Nr XIV/15 z sesji w dniu 29 grudnia 2015 r.  

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Przypomniał, iż wraz z zaproszeniami i materiałami przesłano radnym porządek obrad  

XV sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy.  
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Wnioskował o wycofanie z porządku obrad punktu jedenastego dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy. Powiedział, że nie ma konieczności 

podejmowania tej uchwały. Poddał pod głosowanie powyższy wniosek. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, wycofała z porządku 

obrad punkt jedenasty dotyczący podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja zaproponował 

rozpatrzenie w punkcie jedenastym porządku obrad projektu uchwały w sprawie określenia 

kryteriów w postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych szkół podstawowych i gimnazjum 

prowadzonych przez Gminę Łobżenica oraz określenia dokumentów niezbędnych do 

potwierdzenia tych kryteriów.  

Poinformował, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Oświaty  

i Polityki Społecznej. Poddał pod głosowanie tą propozycję.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższą zmianę 

porządku obrad. 

 

Wobec braku innych uwag Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie porządek 

obrad XV sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy wraz z wprowadzonymi zmianami.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła zmieniony 

porządek obrad. 

 

Wniosek Burmistrza Łobżenicy o wprowadzenie do porządku obrad punktu dotyczącego 

podjęcia uchwały w sprawie określenia kryteriów w postępowaniu rekrutacyjnym do 

publicznych szkół podstawowych i gimnazjum prowadzonych przez Gminę Łobżenica oraz 

określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów stanowi załącznik 

numer 4 do protokołu. 
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Ad. 4 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił Burmistrza Łobżenicy pana Piotra Łososia o złożenie sprawozdania z realizacji 

zadań Gminy w okresie międzysesyjnym.  

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował, że zostały uruchomione procedury związane z realizacją zapisów 

budżetowych, w tym w zakresie planowanych inwestycji. Oznajmił, że systematycznie 

odbywają się spotkania władz Gminy z Kierownikami Referatów funkcjonujących  

w Urzędzie Miejskim.  

Powiedział, że w dniu 30 grudnia 2015 r. zostały podpisane umowy notarialne na sprzedaż 

działki nr 388/2 położonej w Łobżenicy oraz działki nr 37/14 znajdującej się w Trzeboniu. 

Poinformował, że rozstrzygnięto przetarg na sprzedaż budynku dawnego internatu liceum  

w Łobżenicy. Nabywcą nieruchomości został pan Tomasz Zdręka, który zaoferował  

255 000 zł. Gmina Łobżenica nabyła budynek internatu od Powiatu Pilskiego za kwotę  

250 000 zł. 

Pan Burmistrz oznajmił, że „rozpoczęto proces kontroli gruntów stanowiących własność 

Gminy, wydzierżawianych osobom prywatnym. Kontrola weryfikuje respektowanie  

i przestrzeganie zapisów umowy oraz ład i porządek”. Została ona czasowo wstrzymana ze 

względu na warunki pogodowe. 

Poinformował, że wystąpiono do Agencji Nieruchomości Rolnych z wnioskiem o przejęcie na 

własność działek w Walentynowie, Szczerbinie i Ferdynandowie z przeznaczeniem na boiska 

sportowe. 

Następnie Burmistrz Łobżenicy przedstawił informację dotyczącą realizacji inwestycji na 

terenie Gminy: 

a) Termomodernizacja obiektów stanowiących własność Gminy 

Do termomodernizacji zostały przeznaczone budynki Urzędu Miejskiego, Centrum 

Profilaktyki i Aktywności Społecznej w Łobżenicy, Przedszkola Publicznego w Łobżenicy 

oraz Szkoły Podstawowej w Dźwiersznie Małym. Ustalono ostateczny zakres prac 

termomodernizacyjnych. 

W dniu 21 stycznia 2016 r. określono szacunkową wartość netto wykonania dokumentacji  

oraz pełnienia nadzoru autorskiego: 

-  termomodernizacja budynku Urzędu Miejskiego - koszt około 22 000 zł, 
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- termomodernizacja budynku Centrum Profilaktyki i Aktywności Społecznej - koszt około  

30 000 zł, 

- termomodernizacja budynku przedszkola - koszt około 38 000 zł, 

- termomodernizacja budynku szkoły podstawowej - koszt około 28 000 zł. 

Oferty na opracowanie dokumentacji i pełnienie nadzoru autorskiego można składać do dnia  

8 lutego 2016 r. 

b) Przebudowa świetlic wiejskich w Luchowie i Kunowie 

Wyłoniono wykonawcę dokumentacji projektowej dla obydwu świetlic - koszt 30 000 zł. 

c) Remont i przebudowa dróg gminnych  

Podpisano umowy z firmami, które złożyły najkorzystniejsze oferty na opracowanie 

dokumentacji projektowej. Koszt wykonania dokumentacji przedstawia się następująco: 

- droga Łobżenica-Kruszki - 40 000 zł, 

- droga w Izdebkach - 15 000 zł, 

- dwa odcinki dróg w Luchowie - 12 540 zł, 

- droga z Walentynowa w kierunku Jeziora Ostrowite - 11 000 zł. 

Zostały podpisane umowy na usługę kruszenia gruzu, dostawę paliwa, obsługę równiarki. 

Gmina Łobżenica do tej pory wydała na zimowe utrzymanie dróg 12 000 zł brutto. 

Następnie pan Burmistrz oznajmił, że Urząd Marszałkowski Województwa Wielkopolskiego 

przyjął bez uwag sprawozdania z projektów realizowanych w ramach programu „Pięknieje 

Wielkopolska Wieś”. Powiedział, że wniosek o dofinansowanie ze środków Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej nasadzeń w parku miejskim przeszedł 

pozytywnie ocenę formalną. Wyniki konkursu zostaną ogłoszone w kwietniu 2016 r. Gmina 

ubiega się o wsparcie w wysokości 60 000 zł. 

Poinformował o złożeniu wniosku do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej o dofinansowanie w kwocie 46 340 zł realizacji przedsięwzięć  

z zakresu edukacji ekologicznej.  

Burmistrz Łobżenicy powiedział, że jednostki oświatowe, parafie i organizacje pozarządowe 

otrzymują na bieżąco drogą elektroniczną informacje o możliwości ubiegania się o środki 

finansowe na realizację różnych przedsięwzięć. 

Oznajmił, że Gmina otrzymała dofinansowanie z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na opracowanie planu gospodarki 

niskoemisyjnej. Została podpisana umowa z Wielkopolską Agencją Zarządzania Energią  

z Poznania na przygotowanie tego dokumentu.  
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Pan Burmistrz poinformował, że przeprowadzono „ankietyzację mieszkańców Gminy w celu 

zebrania danych do stworzenia bazy inwentaryzacyjnej określającej wielkość emisji gazów 

cieplarnianych. Na chwilę obecną zebrano 350 ankiet”. Prowadzone są również trzy 

postępowania administracyjne w sprawie wydania decyzji o środowiskowych 

uwarunkowaniach dla przedsięwzięć mogących potencjalnie znacząco oddziaływać na 

środowisko. 

Burmistrz Łobżenicy powiedział, że rozpatrywane są wnioski złożone w trakcie wyłożenia do 

wglądu publicznego projektu studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy. Oznajmił, że „trwa procedura wyłączeń gruntów spod produkcji 

rolnej w ramach zmiany planów miejscowych w obrębie ul. Targowej, Mickiewicza, 

Luchowa.” Przewidywany termin przyjęcia zmian w planie przestrzennym na obszarze 

Luchowa i w rejonie ul. Mickiewicza to kwiecień, maj 2016 r., a na obszarze Gródka 

Krajeńskiego i w rejonie ul. Targowej - czerwiec, lipiec 2016 r. 

Następnie pan Burmistrz poinformował, że od początku 2016 r. w Centrum Profilaktyki  

i Aktywności Społecznej w Łobżenicy działa punkt nieodpłatnej pomocy prawnej. Porady 

prawne udzielane są przez pana Mirosława Skoreckiego.  

Oznajmił, że uruchomiono 12 stron internetowych jednostek organizacyjnych Gminy 

dostosowanych do potrzeb osób niepełnosprawnych. Łączny koszt tego zadania wyniósł  

51 045 zł, w tym 40 836 zł pochodziło ze środków Ministerstwa Administracji i Cyfryzacji. 

W dniu 12 stycznia 2016 r. odbyło się szkolenie dla osób odpowiedzialnych za umieszczanie 

informacji na stronach internetowych.  

Burmistrz Łobżenicy powiedział, że od stycznia 2016 r. nowym dyrektorem Gminnego 

Centrum Kultury jest pani Alicja Wenda. Pracownikiem gminnej instytucji kultury został 

również pan Janusz Zbieralski. Odbyło się pierwsze spotkanie Rady Programowej GCK.  

Poinformował, że konkurs na stanowisko do spraw sportu, zdrowia i współpracy  

z organizacjami pozarządowymi wygrała pani Kamila Bilicka. Podinspektorem do spraw 

obsługi klienta została pani Marlena Kowalska-Łąpieś. Oznajmił, że w dniu 15 stycznia  

2016 r. podpisana została umowa na obsługę prawną Urzędu Miejskiego z kancelarią pana 

Jerzego Podmokłego. 

Burmistrz Łobżenicy powiedział, że w dniu 4 stycznia 2016 r. zostało podpisane 

porozumienie pomiędzy Gminą Łobżenica a Gimnazjum Publicznym im. Jana Pawła II  

w Łobżenicy dotyczące zasad użyczenia kompleksu boisk „Orlik”. 

Oznajmił, że w dniu 5 stycznia w Urzędzie Miejskim zostało przeprowadzone szkolenie 

dotyczące pozyskiwania środków unijnych. Poinformował, że w dniu 19 stycznia  
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w łobżenickim gimnazjum odbyło się spotkanie w sprawie utworzenia Uniwersytetu 

Trzeciego Wieku. Podczas obrad ukonstytuował się komitet założycielski. Następnym 

krokiem jest zarejestrowanie stowarzyszenia. W ofercie UTW w Łobżenicy mają się znaleźć 

między innymi zajęcia rekreacyjne, sportowe, językowe, historyczne, filmowe i dyskusyjne. 

Burmistrz Łobżenicy powiedział, że w dniu 22 stycznia 2016 r. odbyło się spotkanie 

noworoczne, podczas którego dokonano podsumowania przedsięwzięć i wydarzeń minionego 

roku oraz wręczono Łobżenickie Dziki. Pan Burmistrz opowiedział się przeciwko podziałowi 

na kategorie przy przyznawaniu powyższych wyróżnień. Oświadczył: „Chciałbym tej 

nagrodzie nadać absolutny prestiż”. Dodał: „Będziemy starali się, żeby takie spotkanie było 

każdego roku. Myślę, że ono integruje środowisko”. 

Następnie pan Burmistrz poinformował o pracach pielęgnacyjnych prowadzonych w lesie 

komunalnym w Pieśnie oraz w Łobżenicy przy Osiedlu Leśnym. Oznajmił, że osoby 

potrzebujące otrzymały drewno opałowe.  

Pan Burmistrz powiedział, że od 19 do 21 stycznia 2016 r. na terenie Gminy odbyły się 

warsztaty dietetyczno-żywieniowe i kulinarne organizowane przez Pilski Bank Żywności dla 

podopiecznych Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

Oznajmił, że projekt „Aktywny senior” cieszy się dużym zainteresowaniem ze strony osób 

starszych. W związku z powyższym realizacja projektu została przedłużona do kwietnia  

2016 r.  

Powiedział, że podczas ferii zimowych w ośrodku wsparcia dziennego w Łobżenicy, 

świetlicach socjoterapeutycznych, świetlicach wiejskich, Gminnym Centrum Kultury oraz  

w części placówek oświatowych prowadzone były zajęcia dla dzieci. Zorganizowano również 

kilka wyjazdów poza teren Gminy.  

Następnie pan Burmistrz poinformował, że w dniu 3 stycznia 2016 r. uczestniczył  

w spotkaniu noworocznym Polskiego Związku Katolicko-Społecznego w Wiktorówku,  

a w dniu 5 stycznia br. w spotkaniu z Zarządem Miejsko-Gminnym OSP, 

W dniu 6 stycznia Burmistrz Łobżenicy wziął udział w Orszaku Trzech Króli oraz  

w spotkaniu noworocznym w sołectwie Piesno, a w dniu 7 stycznia w spotkaniu 

noworocznym w sołectwie Witrogoszcz. 

Pan Burmistrz złożył podziękowania osobom zaangażowanym w organizację Orszaku Trzech 

Króli oraz w Wielką Orkiestrę Świątecznej Pomocy. W 2016 r. na terenie Gminy zebrano 

prawie 16 000 zł. 
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Powiedział, że w dniu 12 stycznia 2016 r. uczestniczył w spotkaniu roboczym pana Starosty  

z wójtami i burmistrzami. W bieżącym roku na terenie Gminy zostaną wykonane następujące 

zadania: 

- położenie nakładki bitumicznej w Witrogoszczy - odcinek o długości 600 m, wartość 

inwestycji 157 747 zł, 

- położenie nakładki bitumicznej w Łobżenicy na ul. 1 Maja - odcinek 120 m, 

- powierzchniowe utrwalenie drogi w Dziegciarni - odcinek o długości 1 km, wartość 

inwestycji 80 000 zł, 

- budowa chodnika po drugiej stronie ul. Złotowskiej, wartość inwestycji 73 000 zł, 

- połączenie ścieżki rowerowej od pana Pluty z chodnikiem przy drodze wojewódzkiej nr 242. 

Władzom Gminy zależy również na budowie chodnika w Ratajach (wjazd od strony 

Wysokiej), Witrogoszczy i Dźwiersznie Małym. Inwestycje te zostaną zrealizowane przez 

Powiat Pilski „jeżeli będą oszczędności z przetargów”. 

Burmistrz Łobżenicy poinformował, że Powiat Pilski złożył wniosek do Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu o dofinansowanie usuwania 

azbestu w wysokości 300 000 zł. Powiedział: „W zależności od kwoty dofinansowania  

z Wojewódzkiego Funduszu i ilości wniosków, jakie spłyną z poszczególnych gmin, będą 

dzielone pieniądze”. 

Oznajmił, że dożynki powiatowe odbędą się w dniu 21 sierpnia 2016 r. Zaproponował, aby 

dożynki gminne zostały zorganizowane tydzień później. 

Pan Burmistrz w okresie międzysesyjnym uczestniczył również w Dniach Seniora 

zorganizowanych w Walentynowie, Izdebkach oraz w Szkole Podstawowej w Dźwiersznie 

Małym. Dodał, że w dniu 27 stycznia br. wziął udział w obchodach związanych z 71 rocznicą 

wyzwolenia Łobżenicy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w sprawie sprawozdania pana Burmistrza z realizacji zadań Gminy  

w okresie międzysesyjnym. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Edmund Szcześniak 

Zapytał, czy „jest robiona dokumentacja na świetlicę w Fanianowie”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Odpowiedział twierdząco. 
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Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Powiedział, że w dniu dzisiejszym odbyło się posiedzenie rady nadzorczej Zakładu 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy. Po wstępnej analizie wykonania 

budżetu za 2015 rok okazało się, że wynik finansowy spółki będzie dodatni i wyniesie około 

60 000 zł. 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy poinformował, że rada nadzorcza zdecydowała  

o przeprowadzeniu kontroli wykonania remontu dachu na budynku przy Placu Wolności 3  

w Łobżenicy. Oznajmił, że zaległości wobec spółki komunalnej z tytułu niezapłaconych 

czynszów wynoszą około 140 000 zł. Należy podjąć działania w celu wyegzekwowania 

powstałych zaległości. 

Pan Wiceburmistrz powiedział, że zakończyły się negocjacje ze spółką Enea na konserwację i 

utrzymanie oświetlenia ulicznego. Dodał, że „sterowanie oświetleniem będzie drogą 

radiową”. 

Następnie Zastępca Burmistrza Łobżenicy oznajmił, że przygotowywana jest umowa na 

dzierżawę targowiska na okres 3 lat. Poinformował o złożeniu panu Krzysztofowi Cerlakowi 

oferty na wydzierżawienie działki na cele targowiskowe.  

Pan Wiceburmistrz powiedział: „Na dzisiaj, oprócz uchwały o wielkościach opłat, nie mamy 

wyznaczonych miejsc targowania. Należy te miejsca wyznaczyć”. 

Oznajmił również, że zostaną przygotowane propozycje zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Łobżenica umożliwiające złożenie wniosku o dofinansowanie budowy sali 

gimnastycznej przy szkole podstawowej w Dźwiersznie Małym w ramach Wielkopolskiego 

Regionalnego Programu Operacyjnego. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Poruszył kwestię inwestycji na ul. Złotowskiej w Łobżenicy. Powiedział: „Pamiętam, 

zadawałem pytanie, jak żeśmy się tutaj trochę spierali o te 100 000 zł. Zapewnił Burmistrz, że 

będzie to spięta jedna i druga strona. Również ten chodnik od strony Szczuki. Dlaczego teraz 

mówimy o nowych pieniądzach, o nowej inwestycji”. 

Zapytał, na jakim etapie są prace związane z opracowaniem dokumentacji na budowę drogi  

w Kościerzynie Małym. Poprosił o przedstawienie składu Rady Programowej Gminnego 

Centrum Kultury. Stwierdził, że niektórzy mniej zamożni mieszkańcy Gminy mogliby sami 

zapracować na otrzymanie drewna opałowego. 
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Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział, że sześciu mieszkańców pomaga w pracach pielęgnacyjnych prowadzonych  

w lesie komunalnym. Poinformował, że w skład Rady Programowej GCK wchodzą między 

innymi pani Hanna Król-Synoradzka, pani Katarzyna Mudyna, pani Ewa Dmochewicz, pan 

Ireneusz Pufal, pan Tomasz Grochowski wraz z żoną, pan Cezary Mrotek, pan Karol Wójcik, 

przedstawiciele organizacji pozarządowych.  

Burmistrz Łobżenicy zaprosił osoby chętne do współpracy w dziedzinie kultury. 

Poinformował, że następne posiedzenie Rady Programowej odbędzie się w dniu 25 lutego 

2016 r. 

Następnie powiedział, że w ramach 100 000 zł mieści się również wkład Gminy w budowę 

chodnika po drugiej stronie ul. Złotowskiej.  

Pan Burmistrz stwierdził, że inwestycje zaplanowane na 2016 rok powinny być realizowane 

jak najszybciej. Oznajmił, że dokumentacja związana z budową drogi w Kościerzynie Małym 

została opracowana.  

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Powiedział, że dokumentację związaną z budową drogi w Kościerzynie Małym opracował 

pan Krzysztof Tomczyk. Powiedział, że Gmina wystąpiła z wnioskiem do Wojewody 

Wielkopolskiego o wyrażenie zgody na zajęcie terenów prywatnych w celu budowy drogi - na 

mocy specustawy drogowej. Po uzyskaniu zgody zajdzie konieczność dokonania zmian  

w dokumentacji. Następnie planowane jest złożenie wniosku o dofinansowanie budowy drogi 

w Kościerzynie Małym w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego. 

Następnie pan Wiceburmistrz poinformował o zamiarze wystąpienia z wnioskiem o wsparcie 

finansowe przebudowy drogi Łobżenica-Kruszki ze środków Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich.  

 

Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Bronisława Mazurek 

Stwierdziła, że w Radzie Programowej Gminnego Centrum Kultury brakuje przedstawiciela 

Zarządu Samorządu Mieszkańców Miasta Łobżenicy. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział, że nie ma przeciwwskazań, aby skład Rady Programowej został poszerzony  

o przedstawicieli Zarządu Samorządu Mieszkańców. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy  

z realizacji zadań Gminy w okresie międzysesyjnym. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła sprawozdanie  

Burmistrza Łobżenicy z realizacji zadań Gminy w okresie międzysesyjnym. 

 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak 

Przedstawił informację z sesji Rady Powiatu w dniu 28 stycznia 2016 r. Poinformował, że do 

Rady Powiatu wpłynął protest od rady pedagogicznej i związków zawodowych działających 

przy szkole ponadgimnazjalnej w Wyrzysku w związku z planami utworzenia od września 

2016 r. szkoły zawodowej przy Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych w Łobżenicy. 

Przypomniał, że od wielu lat zabiegał o powstanie klasy zawodowej. Powiedział: 

„Nauczyciele, szkoła w Wyrzysku czuje się zagrożona. Szkoła, która ma w klasie pierwszej 

pięć, sześć, siedem oddziałów. U nas w liceum w Łobżenicy, nie licząc szkoły specjalnej, 

raptem jeden oddział został w tym roku utworzony. Jeżeli będzie tak na przyszłość, to szkoły 

w Łobżenicy po prostu nie będzie”. 

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że po utworzeniu szkoły zawodowej w Łobżenicy 

uczniowie z terenu Gminy mieliby możliwość kontynuowania nauki na miejscu, bez potrzeby 

dojazdu do innych miejscowości. 

Następnie pan Kazimierz Wasiak poinformował, że podczas ostatniej sesji Rady Powiatu 

przyjęto sprawozdanie Starosty Pilskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 

za rok 2015. Zostały również podjęte uchwały: 

- w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Pile Al. Wojska 

Polskiego 49 b, 

- w sprawie przedłużenia umów najmu z dotychczasowymi najemcami nieruchomości 

stanowiących własność Powiatu Pilskiego, 

- w sprawie przyjęcia od Wojewody Wielkopolskiego zadania z zakresu administracji 

rządowej, dotyczącego organizacji i przeprowadzenia kwalifikacji wojskowej, 

- w sprawie nadania statutu Szpitalowi Specjalistycznemu w Pile, 

- w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Dyrektora Biura Wystaw Artystycznych i Usług 

Plastycznych w Pile - skarga została uznana za bezzasadną. 
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Rada Powiatu podjęła również uchwałę dotyczącą zmian w uchwale budżetowej na 2016 rok. 

Największa zmiana dotyczyła poręczenia kredytu dla szpitala w Wyrzysku w kwocie  

500 000 zł. Według wstępnych informacji placówka ta uzyskała w grudniu 2015 r. zysk w 

wysokości 200 000 zł. 

Ponadto podczas sesji w dniu 28 stycznia 2016 r. Rada Powiatu przyjęła sprawozdanie  

z realizacji planu kontroli Komisji Rewizyjnej oraz sprawozdania z działalności pozostałych 

Komisji Stałych za 2015 rok. 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego planu rozwoju  

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Gminy Łobżenica na 

lata 2016-2022 był omawiany podczas posiedzeń Komisji Rady Miejskiej. Otworzył dyskusję 

w tej sprawie. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Oznajmił, że Komisja Budżetu przeanalizowała projekt wieloletniego planu rozwoju  

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych.  

Poinformował, że na terenie Gminy pozostało do wykonania około 20 km sieci 

wodociągowej. Bez dostępu do wodociągu pozostaje 39 posesji. W omawianym dokumencie 

zapisano również wymianę sieci wykonanej z azbestu oraz modernizację hydroforni. Łączny 

koszt inwestycji wodociągowych to około 5 000 000 zł. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego powiedział, że na obszarach  

o rozproszonej zabudowie oraz odpowiednich warunkach geologicznych należy rozważyć 

możliwość budowy studni wierconych. Jednym z punktów dzisiejszej sesji jest rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowej na dofinansowanie tego 

typu przedsięwzięć. 

Następnie oznajmił, że na terenie Gminy pozostało do wykonania około 69 km kanalizacji. 

Jest to wydatek rzędu 35 000 000 zł. Powiedział, że istnieje również potrzeba dokonania 

modernizacji oczyszczalni ścieków w Liszkowie. Realizacja tego zadania wymaga 

przeznaczenia znacznych środków finansowych. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego oznajmił, że „przetargi i 

szczegółowe kosztorysy określą rzeczywiste koszty”. Stwierdził, że możliwości finansowe 
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Gminy oraz środki unijne mogą nie wystarczyć na realizację wszystkich zamierzeń. Według 

radnego „plan jest opracowany w takim zakresie, który określa potrzeby całej Gminy, 

jednakże poziom realizacji może być dostosowany do wielkości środków i do zakresu zadań 

uwzględnionych w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy”. 

Radny Edward Starszak dodał, że Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Gminy Łobżenica na lata 2016-2022. 

 

Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Bronisława Mazurek 

Przekazała podziękowania od mieszkańców Rataj za wybudowanie w 2015 r. sieci 

wodociągowej. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Powiedział, że na posiedzeniu Komisji Oświaty w dniu 26 stycznia 2016 r. został podjęty 

następujący wniosek: 

 Na terenach o rozproszonej zabudowie należy przeprowadzić badania geologiczne  

w celu określenia głębokości, na której znajduje się woda gruntowa. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Grzegorz Bruski 

Oznajmił, że Komisja Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej wnioskowała o uwzględnienie 

w wieloletnim planie rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych Gminy Łobżenica na lata 2016-2022 następującego zadania: podłączenie do 

oczyszczalni ścieków brakującej części Liszkowa. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował, że plan został uzupełniony o uwagę Komisji Rolnictwa i Infrastruktury 

Komunalnej. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Edmund Szcześniak 

Oświadczył, że podłączenie do oczyszczalni ścieków brakującej części Liszkowa planowane 

jest dopiero na lata 2019-2022. 
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Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział: „Miałbym prośbę, żeby literalnie nie odbierać tego programu”. Stwierdził, że jest 

to diagnoza naszych potrzeb. Zapewnił, że Gmina będzie ubiegała się o środki unijne na 

budowę kanalizacji. 

Pan Burmistrz oświadczył: „Jestem przeciwny temu, że wszystkie gminy mają swoje 

oczyszczalnie, że wszystkie gminy mają swoje wodociągi, że nikt nigdy nie pomyślał, żeby 

łączyć te rzeczy”. Dodał, że na terenach o rozproszonej zabudowie bardziej optymalne jest 

wiercenie studni niż budowa sieci wodociągowej. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Powiedział, że należy sprawdzić, czy część Liszkowa, która nie jest skanalizowana, znajduje 

się w granicach aglomeracji Łobżenica. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych Gminy Łobżenica na lata 2016-2022 wraz z poprawką pana Burmistrza.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XV/125/16 w sprawie przyjęcia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Gminy Łobżenica na lata 2016-2022, która 

stanowi załącznik numer 5 do protokołu. 

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos odnośnie projektu uchwały w sprawie zasad 

i trybu udzielania dotacji celowej na dofinansowanie kosztów budowy przydomowych 

oczyszczalni ścieków. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Przypomniał, że w 2015 r. została dokonana weryfikacja obszaru aglomeracji Łobżenica. 

Został on zmniejszony. Poinformował, że na terenach o rozproszonej zabudowie dobrym 

rozwiązaniem jest budowa przydomowych oczyszczalni ścieków.  

Opowiedział się za tym, aby wielkość dotacji z budżetu Gminy na dofinansowanie kosztów 

budowy przydomowych oczyszczalni ścieków wynosiła do 40% wartości inwestycji, jednak 

nie więcej niż 3 000 zł. Dodał, że w przypadku podjęcia uchwały i zainteresowania 

mieszkańców budową przydomowych oczyszczalni ścieków w 2016 r. należy dokonać 

analizy budżetu i znaleźć środki na ten cel. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Grzegorz Bruski 

Powiedział, że Komisja Komunalna analizowała projekt uchwały w sprawie zasad i trybu 

udzielania dotacji celowej na dofinansowanie kosztów budowy przydomowych oczyszczalni 

ścieków. Dodał, że nie był on głosowany ze względu na brak propozycji co do wielkości 

dotacji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że po posiedzeniu Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej zostały 

przygotowane materiały uzupełniające, w których została przedstawiona propozycja wielkości 

dotacji: do 40% wartości inwestycji, jednak nie więcej niż 3 000 zł. 

Wobec braku innych uwag Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowej na dofinansowanie kosztów 

budowy przydomowych oczyszczalni ścieków z następującym brzmieniem § 2: 

„Wnioskodawca może uzyskać dofinansowanie do przedsięwzięcia do wysokości 40,00% 

udokumentowanych fakturą poniesionych kosztów na budowę przydomowej oczyszczalni 

ścieków, jednak nie więcej niż 3 000,00 zł. (słownie trzy tysiące złotych zero groszy)”. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XV/126/16 w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowej na dofinansowanie 

kosztów budowy przydomowych oczyszczalni ścieków, która stanowi załącznik numer 6 

do protokołu. 
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Ad. 8 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję odnośnie projektu uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji 

celowej na dofinansowanie kosztów budowy studni wierconych. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego zaproponowała, aby wielkość 

dotacji z budżetu Gminy na dofinansowanie kosztów budowy studni wierconych wynosiła do 

80% wartości inwestycji, jednak nie więcej niż 6 000 zł. Dodał, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Oznajmił, że Komisja Oświaty i Polityki Społecznej poparła propozycję wypracowaną przez 

Komisję Budżetu. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Wiesław Bodetko 

Zapytał, kiedy zostaną przeprowadzone badania geologiczne w celu określenia głębokości, na 

której znajduje się woda. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Odpowiedział, że badania geologiczne powinny zostać wykonane jak najszybciej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zasad i trybu 

udzielania dotacji celowej na dofinansowanie kosztów budowy studni wierconych wraz  

z propozycją wielkości dotacji wypracowaną przez Komisję Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XV/127/16 w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowej na dofinansowanie 

kosztów budowy studni wierconych, która stanowi załącznik numer 7 do protokołu. 



 17 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos odnośnie projektu uchwały w sprawie  

ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych, na terenie Gminy 

Łobżenica. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Wyraził obawę, że w przypadku pobierania od Zakładu Gospodarki Komunalnej  

i Mieszkaniowej w Łobżenicy opłat za umieszczanie w pasie drogowym urządzeń 

wodociągowych i kanalizacyjnych może wzrosnąć cena wody lub koszt odprowadzania 

ścieków. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak 

Powiedział: „Jeżeli taka uchwała wejdzie w życie, mamy obowiązek doliczyć to do taryf”. 

Stwierdził, że pobieranie opłat za umieszczanie w pasie drogowym urządzeń wodociągowych 

i kanalizacyjnych będzie stanowiło duże obciążenie dla Zakładu Gospodarki Komunalnej  

i Mieszkaniowej. Poinformował, że Powiat i Województwo stosują stawkę w wysokości  

20 zł. W przypadku Gminy Łobżenica wyniosłaby ona 36 zł. Dodał, że spółka komunalna nie 

obciążała do tej pory Gminy za „deszczówkę”.   

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zapytał, czy pobieranie opłat za umieszczanie w pasie drogowym urządzeń wodociągowych  

i kanalizacyjnych nie będzie bezpodstawnym wzbogaceniem się Gminy. Wnioskował  

o dodanie w § 3 ust. 1 pkt 3 wyrażenia: „z wyłączeniem Zakładu Gospodarki Komunalnej  

i Mieszkaniowej w Łobżenicy Sp. z o.o.” 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział: „Rezygnowanie z tego dochodu może być zarzutem dla Gminy nie 

egzekwowania dochodów”. 

 

Radca Prawny Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica Jerzy Podmokły 

Odniósł się do wniosku radnego Ryszarda Biniaka. Przypomniał, że Zakład Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej działa w formie spółki prawa handlowego. Jest on nastawiony 

na zysk. Oświadczył: „Gdyby to był jakiś zakład budżetowy, można by to było inaczej 
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rozpatrywać. Uważam, że takiego wyjątku czynić tutaj nie można. Takie wyłączenie byłoby 

uznane za naruszenie prawa. Bo dlaczego ten podmiot, a nie inny.” 

Następnie pan Jerzy Podmokły powiedział, że można zwolnić z opłaty infrastrukturę należącą 

do Gminy. Stwierdził, że egzekwowanie opłat za umieszczanie w pasie drogowym urządzeń 

wodociągowych i kanalizacyjnych może mieć wpływ na wielkość opłat pobieranych przez 

zakład komunalny. Dodał, że poprzedni radca prawny Urzędu Miejskiego stwierdził zgodność 

z prawem projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg 

gminnych. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Wnioskował o obniżenie wielkości opłat określonych w § 3 projektu uchwały: 

- w ust. 1 pkt 1 ze 180,00 zł do 120,00 zł, 

- w ust. 1 pkt 2 z 200,00 zł do 150,00 zł. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie wniosek zgłoszony przez radnego Edwarda Starszaka. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw”, przyjęła powyższy wniosek. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych, na terenie Gminy 

Łobżenica.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XV/128/16 w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg 

gminnych, na terenie Gminy Łobżenica, która stanowi załącznik numer 8 do protokołu. 

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję odnośnie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXIV/166/12 Rady 

Miejskiej w Łobżenicy z dnia 30 listopada 2012 r. w sprawie określenia przystanków 
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komunikacyjnych oraz warunków korzystania z przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządcą jest Gmina Łobżenica. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Stwierdził, że ważną kwestią jest umieszczanie na przystankach autobusowych informacji  

o rozkładzie jazdy, zadbanie o ich stan oraz utrzymanie czystości w tych miejscach. Dodał, że 

rozkład jazdy autobusów powinien również znajdować się na stronie internetowej Gminy. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował, że 7 przystanków autobusowych zostało odmalowanych. Na terenie Gminy 

postawiono również 11 nowych wiat przystankowych Oznajmił, że o stan części przystanków 

dbają sołtysi. Powiedział, że na każdym przystanku powinna znajdować się tablica z jego 

nazwą oraz rozkład jazdy.  

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Grzegorz Bruski 

Zwrócił uwagę na zły stan przystanku w Witrogoszczy-Osadzie. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Stwierdził, że przystanek ten powinien zostać zburzony. W jego miejsce należy postawić 

nową wiatę. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

Nr XXIV/166/12 Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 30 listopada 2012 r. w sprawie 

określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków korzystania z przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządcą jest Gmina Łobżenica. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XV/129/16 zmieniającą uchwałę Nr XXIV/166/12 Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 

30 listopada 2012 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz 
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warunków korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządcą jest Gmina Łobżenica. 

Uchwała stanowi załącznik numer 9 do protokołu. 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w kwestii projektu uchwały w sprawie 

określenia kryteriów w postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych szkół podstawowych  

i gimnazjum prowadzonych przez Gminę Łobżenica oraz określenia dokumentów 

niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Poinformował, że Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Bronisława Mazurek 

Wyraziła wątpliwości, czy jednym z kryteriów rekrutacji do gimnazjum i szkół 

podstawowych powinno być zatrudnienie rodzica na terenie Gminy Łobżenica.  

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Oznajmił, że kryteria rekrutacji dotyczą tylko dzieci spoza obwodu danej szkoły. Dodał, że  

w placówkach oświatowych na terenie Gminy nie występują problemy związane  

z przyjmowaniem uczniów. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie projekt powyższej uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XV/130/16 w sprawie określenia kryteriów w postępowaniu rekrutacyjnym do 

publicznych szkół podstawowych i gimnazjum prowadzonych przez Gminę Łobżenica 

oraz określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów. 

Uchwała stanowi załącznik numer 10 do protokołu. 
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Ad. 12 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że do planu Komisji Rewizyjnej na 2016 rok zostały naniesione poprawki. 

Powiedział, że radni otrzymali poprawione materiały. Otworzył dyskusję w tej sprawie. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Rafał Tomala 

Oznajmił, że z planu pracy został usunięty punkt o następującej treści: bieżące wykonanie 

zadań zleconych przez Radę Miejską. Powiedział, że nastąpiła zmiana terminu części 

kontroli. Dodał, że w miesiącu styczniu został dodany punkt o treści: przyjęcie planu pracy 

Komisji Rewizyjnej na rok 2016. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu 

pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy na 2016 rok wraz z naniesionymi 

poprawkami. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XV/131/16 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Łobżenicy na 2016 rok, która stanowi załącznik numer 11 do protokołu. 

 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił Przewodniczących Komisji Rady Miejskiej o przedstawienie planów pracy na 2016 

rok. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Przedstawił plan pracy Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na 2016 rok. 

 

Radni nie zgłosili uwag do planu pracy. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła plan pracy 

Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na 2016 rok, który stanowi załącznik numer 

12 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Przedstawił plan pracy Komisji Oświaty i Polityki Społecznej na 2016 rok. 

 

Radni nie zgłosili uwag do planu pracy. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła plan pracy 

Komisji Oświaty i Polityki Społecznej na 2016 rok, który stanowi załącznik numer 13 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Grzegorz Bruski 

Przedstawił plan pracy Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej na 2016 rok. 

 

Radni nie zgłosili uwag do planu pracy. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła plan pracy 

Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej na 2016 rok, który stanowi załącznik 

numer 14 do protokołu. 

 

Ad. 14 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił Przewodniczących Komisji Rady Miejskiej o przedstawienie sprawozdań z realizacji 

planów pracy za 2015 rok. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Przedstawił sprawozdanie z realizacji planu pracy Komisji Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego za 2015 rok, które stanowi załącznik numer 15 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Przedstawił sprawozdanie z realizacji planu pracy Komisji Oświaty i Polityki Społecznej za 

2015 rok, które stanowi załącznik numer 16 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Grzegorz Bruski 

Przedstawił sprawozdanie z realizacji planu pracy Komisji Rolnictwa i Infrastruktury 

Komunalnej za 2015 rok, które stanowi załącznik numer 17 do protokołu. 

 

Radni nie zgłosili uwag do przedstawionych sprawozdań. 

 

Ad. 15 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej pana Rafała Tomalę o omówienie wyników 

kontroli przeprowadzonej w placówkach oświatowych. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Rafał Tomala 

Poinformował, że kontrola została przeprowadzona w gimnazjum oraz szkołach 

podstawowych. Oprócz członków komisji uczestniczyli w niej dyrektorzy poszczególnych 

placówek oraz pan Marek Połczyński.  

Powiedział, że dyrektorzy szkół przedstawili informację dotyczącą dożywiania uczniów. 

Oznajmił, że „Komisja została również oprowadzona po danej placówce i zostały jej 

przedstawione problemy, z którymi dana szkoła się boryka. Informacje te zostały ujęte  

w protokole”. 

Następnie radny Rafał Tomala poinformował, że „Komisja stwierdza prawidłowe 

funkcjonowanie systemu dożywiania. Należy jednak zwrócić uwagę na organizację 

podawania posiłków w szkole podstawowej w Fanianowie, gdzie w ogóle brak jest stołówki. 

Brak jest pomieszczenia, a możliwe pomieszczenie wynajęto na cele mieszkaniowe”. 
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Powiedział, że przygotowywana jest odpowiedź na uwagi Komisji Rewizyjnej. Dodał, że 

zostanie ona dołączona do protokołu. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zwrócił uwagę na niedostateczną opiekę stomatologiczną w szkołach. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w sprawie protokołu Komisji Rewizyjnej. Wobec braku uwag poddał go 

pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła protokół Komisji 

Rewizyjnej z kontroli przeprowadzonej w placówkach oświatowych. 

Kopia protokołu stanowi załącznik numer 18 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję dotyczącą protokołu Komisji Rewizyjnej z kontroli inwestycji pod nazwą 

„Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Łobżenica, Luchowo, Rataje, 

Kościerzyn Mały, Szczerbin - etap IV oraz budowa sieci kanalizacji deszczowej  

w Łobżenicy” w zakresie ustalenia przyczyn zmiany inżyniera kontraktu. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Stwierdził, że w wyniku zmiany głównego inżyniera kontraktu Gmina „straciła około  

500 000 zł”. Powiedział, że Komisja Rewizyjna uzyskała pełny dostęp do dokumentacji. 

Poinformował, że w maju 2011 r. Gmina Łobżenica podpisała umowę z firmą „Bud-Invent”  

z Warszawy na pełnienie funkcji inżyniera kontraktu w ramach projektu dotyczącego budowy 

sieci kanalizacji sanitarnej. W dniu 5 lipca 2011 r. dokonano pierwszego wpisu w dzienniku 

budowy. 

Radny Ryszard Biniak powiedział: „W dniu 18 lipca firma Bud-Invent zwraca się do 

Burmistrza z pismem o zmianę inspektora nadzoru. Odpowiedzią jest podpisanie aneksu  

w dniu 22 lipca na zmianę głównego inżyniera kontraktu. Aneks jest podpisany jednostronnie 

przez Burmistrza bez kontrasygnaty Skarbnika. Nie ma też w tym dokumencie żadnej 

wzmianki o tym, że to było uzgadniane z radcą prawnym. Ta decyzja spowodowała konkretne 

ujemne skutki finansowe w postaci tych nieszczęsnych 500 000 zł. Nie wolno było tego 
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zrobić. Umowa wyraźnie precyzuje. W paragrafie 14 wyraźnie napisane jest, że nie wolno 

zmienić głównego inżyniera kontraktu. Działanie było bezprawne. Gmina podpisuje aneks, 

ale dopiero 28 lipca pisemnie wyraża zgodę, jak już jest wszystko rozlane. To była ta 

przyczyna, że samowolnie Bud-Invent i Burmistrz dokonali takiej zmiany”. 

Następnie radny Ryszard Biniak poinformował, że nadzór nad realizacją budowy kanalizacji 

miało pełnić sześć osób. Natomiast w dziennikach budowy znajdują się wpisy tylko trzech 

inspektorów nadzoru.  

Powiedział: „Stwierdziliśmy również, że nie było należytej kontroli ze strony Urzędu Miasta  

i Gminy. W zakresach czynności pracowników odpowiedzialnych za ten nadzór nie było 

określone, że oni mają za to odpowiadać”.  

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej stwierdził, że Gmina nie podjęła działań  

w celu naprawy błędu popełnionego w dniu 22 lipca 2011 r. Powiedział, że Komisja 

Rewizyjna dostrzegła brak zainteresowania ze strony Rady Miejskiej. Dodał: „Uważamy, że 

bezwzględnie nastąpiło naruszenie ustaleń umowy. Uważamy, że należy rozważyć możliwość 

wystąpienia na drogę powództwa cywilnego w związku z narażeniem Gminy na znaczne 

straty finansowe”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Powiedział, że w protokole Komisji Rewizyjnej znajduje się następujący zapis: „Komisja 

stwierdza znikome zainteresowanie ze strony Rady Miejskiej w trakcie realizacji projektu”. 

Nie zgodził się z powyższą opinią. Dodał, że temat budowy kanalizacji był poruszany 

podczas posiedzeń Komisji Rady, np. przy omawianiu sprawozdań z realizacji inwestycji. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Zapytał, co Komisja Rewizyjna miała na myśli pisząc o jednostronnym podpisaniu aneksu do 

umowy.  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Poinformował, że aneks do umowy został podpisany ze strony Gminy tylko przez pana 

Burmistrza Cerlaka. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział, że zapis mówiący o jednostronnym podpisaniu aneksu do umowy może 

sugerować, że druga strona go nie zatwierdziła. 

Oznajmił, że Gmina jest reprezentowana przez Burmistrza i to on podpisuje umowy. 

„Natomiast Skarbnik, jeżeli już, to tylko stawia kontrasygnatę. Niekoniecznie musi tej 

kontrasygnaty dokonywać na umowie”. Może ją wykonać również w inny sposób. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego dodał, że Rada Miejska 

interesowała się tematem budowy kanalizacji. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oświadczył: „Głównym powodem, dla którego zdecydowałem się startować w wyborach  

i ubiegać o tą funkcję było nasze wieloletnie niezadowolenie z realizowanych inwestycji”. 

Stwierdził, że radni poprzedniej kadencji interesowali się kwestią budowy kanalizacji. 

Powiedział: „My nie mieliśmy wpływu na wiele rzeczy. Na wybór tego, kto realizuje. My nie 

wiedzieliśmy, że następowały zmiany w wyborach inżynierów, bo my nie nadzorowaliśmy tej 

inwestycji”. Uwagi radnych co do realizowanych inwestycji pozostawały bez reakcji 

poprzedniego włodarza Gminy. 

Następnie pan Burmistrz zapytał, przeciwko komu Gmina miałaby wystąpić na drogę sądową.  

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Poinformowała, że kontrasygnata Skarbnika Gminy nie jest oświadczeniem woli. Oznajmiła, 

że „Skarbnik kontrasygnując daną umowę potwierdza zabezpieczenie środków na 

przedmiotowe zadanie określone w umowie. Czy pan Burmistrz musi mieć kontrasygnatę 

Skarbnika Gminy ? Nie”.  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Stwierdził, że poprzedni Burmistrz nie powinien zgodzić się na zmianę inżyniera kontraktu.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Oznajmił: „Sądzę, że pewne uchybienia były i to widać z tej faktografii”. Powiedział, że 

kontrola przeprowadzona przez Komisję Rewizyjną pokazuje, na jakie zagadnienia należy 

zwrócić uwagę przy realizacji inwestycji.  
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Zgłosił następujący wniosek: 

 Należy dokładnie analizować pod względem prawnym zapisy umów oraz aneksów do 

umów zawieranych pomiędzy Gminą Łobżenica a firmami realizującymi inwestycje 

oraz monitorować ich zgodność z zawartymi umowami na dofinansowanie zadań ze 

środków Unii Europejskiej. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Borowy 

Stwierdził, że Gmina przeznaczyła bardzo duże środki finansowe na budowę kanalizacji. 

Przypomniał, że radny Aleksander Tadych zwracał uwagę na problemy związane  

z funkcjonowaniem kanalizacji na terenie Kościerzyna Małego. Oznajmił: „Wiemy 

doskonale, że nam jest potrzebna kanalizacja. Wymóg Unii Europejskiej. Ale jak ktoś daje 

pieniądze, to ktoś wymaga, żeby to było uczciwie zrobione. Wiem, że z pierwszego etapu 

jeszcze są ludzie nie podłączeni. Mówmy o tym”. 

Następnie radny Andrzej Borowy powiedział, że Komisja Rewizyjna ma obowiązek 

powiadomić wszystkich radnych o stwierdzonych nieprawidłowościach. 

Dodał, że sprawozdania pana Burmistrza z realizacji zadań Gminy w okresie międzysesyjnym 

są rzetelne. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Marek Czerczak 

Przypomniał, że Rada Miejska zleciła Komisji Rewizyjnej ustalenie przyczyn zmiany 

inżyniera kontraktu. Wyraził obawę, że Gmina będzie musiała we własnym zakresie 

rozwiązać problemy związane z funkcjonowaniem kanalizacji na terenie Kościerzyna 

Małego. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Powiedział, że należy zapobiegać, aby w przyszłości nie wystąpiły podobne sytuacje jak 

zmniejszenie wielkości dofinansowania do budowy kanalizacji. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Przypomniał, że Gmina musiała już wydać środki finansowe na usunięcie błędów 

popełnionych podczas realizacji wcześniejszych inwestycji, ponieważ minęły terminy 

gwarancji. Środki te mogły zostać przeznaczone na inne cele.  

Pan Burmistrz stwierdził, że budowa kanalizacji jest bardzo poważnym przedsięwzięciem. 

Zwrócił uwagę na fakt, że niedługo minie termin gwarancji związany z tą inwestycją. 



 28 

Oznajmił: „To, z czym zostaniemy za chwilę to jest naprawdę poważny problem. To nie jest 

świetlica”. Dodał: „To nie jest tak, że nikt nie poniesie za to odpowiedzialności”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Oświadczył, że osoby odpowiedzialne za błędy popełnione podczas zmiany inżyniera 

kontraktu powinny ponieść konsekwencje. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie protokół Komisji Rewizyjnej z kontroli 

inwestycji pod nazwą „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Łobżenica, 

Luchowo, Rataje, Kościerzyn Mały, Szczerbin - etap IV oraz budowa sieci kanalizacji 

deszczowej w Łobżenicy” w zakresie ustalenia przyczyn zmiany inżyniera kontraktu. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła protokół Komisji 

Rewizyjnej. 

Kopia dokumentu stanowi załącznik numer 19 do protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos  

w kwestii protokołu Komisji Rewizyjnej dotyczącego oceny realizacji budżetu Gminy za 

okres jedenastu miesięcy 2015 r. 

 

Wobec braku uwag poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła protokół Komisji 

Rewizyjnej. 

Kopia dokumentu stanowi załącznik numer 20 do protokołu. 

 

Ad. 16 

Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Bronisława Mazurek 

Wnioskowała o położenie nawierzchni asfaltowej na ulicy Rzemieślniczej w Ratajach. 

Zwróciła uwagę na jej zły stan. Dodała, że pan Chylewski zwracał się w tej sprawie już do 

poprzedniego Burmistrza Łobżenicy. 
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Następnie zapytała, czy Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego w Pile został 

poinformowany o złym stanie budynku przy ul. Dąbrowskiego 2 w Łobżenicy. Przypomniała, 

że wniosek w tej sprawie został wypracowany na posiedzeniu Komisji Rolnictwa  

i Infrastruktury Komunalnej w dniu 25 listopada 2015 r. 

Radna Bronisława Mazurek powiedziała również, że nie zostały jeszcze zakupione stoły do 

kuchni w łobżenickim przedszkolu. Dodała: „myślę, że zostanie to w lutym zrealizowane”. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Oznajmił, że na posiedzeniu Komisji Oświaty w dniu 26 stycznia br. został podjęty 

następujący wniosek: 

 Komisja wnioskuje o dokonanie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Łobżenica na lata 2016-2024 umożliwiających złożenie wniosku o dofinansowanie 

budowy sali gimnastycznej przy szkole podstawowej w Dźwiersznie Małym w ramach 

Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Poinformował, że w dniu 27 stycznia br. firma Salute z miejscowości Buk zorganizowała 

bezpłatne badania dla mieszkańców mające na celu wykrycie osteoporozy. Powiedział, że na 

wynikach badań brakuje potwierdzenia, czy zostały one wykonane przez osobę kompetentną. 

Oznajmił, że po badaniach odbyła się prezentacja sprzętu do rehabilitacji. Jeden  

z mieszkańców Gminy kupił na raty matę do masażu za kwotę 3 692 zł. W rzeczywistości 

kosztuje ona 800-900 zł. Radny Ryszard Biniak stwierdził, że jest to „jawne naciąganie 

ludzi”.  

Wnioskował do pana Burmistrza o zorganizowanie spotkania z lekarzami rodzinnymi z terenu 

Gminy w sprawie przeciwdziałania nieuczciwym praktykom.  

Następnie radny Ryszard Biniak zapytał, czy władze Gminy rozważały możliwość 

wyemitowania obligacji komunalnych. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Wiesław Bodetko 

Zwrócił uwagę na zły stan drogi Izdebki-Ferdynandowo. 
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Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Borowy 

Stwierdził, że należy przeciwdziałać nieuczciwym praktykom stosowanym przez firmy. 

Powiedział, że w wyniku takich działań część mieszkańców Gminy została oszukana. 

Zapytał, czy w związku z realizacją programu „Rodzina 500 Plus” Miejsko Gminny Ośrodek 

Pomocy Społecznej będzie musiał zatrudnić dodatkowego pracownika. Oznajmił, że według 

ostatnich informacji „samorządy mają wypłacić pierwszą transzę świadczeń i dostaną zwrot  

z budżetu państwa za trzy miesiące”. Dociekał również, czy zostały przeprowadzone 

szkolenia dotyczące programu „Rodzina 500 Plus”. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Zapytał, kiedy zostanie zakupiony nowy system nagłośnienia sali sesyjnej. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Marek Czerczak 

Wnioskował o wyrównanie wjazdu na most w Liszkowie. Poprosił o pomoc w tej sprawie 

Przewodniczącego Rady Powiatu w Pile. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Edmund Szcześniak 

Poinformował, że w 2013 r. pani Ewa Stachnik złożyła do Urzędu Miejskiego wniosek  

o przekształcenie gruntów rolnych na budowlane. Zapytał, czy został on rozpatrzony. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Poprosił o podanie informacji na temat potencjalnego dzierżawcy terenu targowiska. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział, że zdaje sobie sprawę ze złego stanu ulicy Rzemieślniczej w Ratajach. 

Poinformował, że jej remont zostanie wykonany w przypadku znalezienia środków 

finansowych w budżecie Gminy. 

Oznajmił, że sprawdzi, czy zostało wysłane pismo do Powiatowego Inspektora Nadzoru 

Budowlanego w Pile w sprawie budynku przy ul. Dąbrowskiego 2. Stwierdził, że stoły do 

kuchni w łobżenickim przedszkolu zostaną szybko zakupione. Dodał, że nie można również 

zwlekać z zakupem pieca do smażenia beztłuszczowego. 
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Następnie pan Burmistrz poinformował, że zostanie opracowany projekt zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy w kontekście budowy sali gimnastycznej przy 

szkole podstawowej w Dźwiersznie Małym. 

Oświadczył, że sprawdzi informacje przedstawione przez radnego Ryszarda Biniaka. 

Opowiedział się przeciwko „naciąganiu” mieszkańców na zakup różnych artykułów po 

zawyżonych cenach przy okazji przeprowadzania badań medycznych. Stwierdził, że należy 

przeciwdziałać takim praktykom, nawet przy pomocy policji.  

Burmistrz Łobżenicy poprosił panią Skarbnik o zabranie głosu w kwestii emisji obligacji 

komunalnych. 

Następnie odniósł się do interpelacji radnego Wiesława Bodetko. Powiedział, że jak tylko 

warunki na to pozwolą, zostanie przeprowadzony objazd dróg gminnych. Dodał: „Będziemy 

w miarę możliwości to wszystko poprawiać”. 

Pan Burmistrz powiedział, że realizacja programu „Rodzina 500 Plus” spowoduje 

prawdopodobnie konieczność zatrudnienia dodatkowego pracownika. Poprosił o zabranie 

głosu w tej kwestii przez panią dyrektor Gryniewicz.  

Burmistrz Łobżenicy poinformował, że temat zakupu nowego systemu nagłośnienia sali 

sesyjnej jest „rozpracowywany”. Oznajmił: „Rozesłaliśmy informacje. Zbieramy oferty. 

Przygotowujemy się do tego”. 

Ponadto powiedział, że zna sprawę przedstawioną przez radnego Edmunda Szcześniaka. 

Dodał, że zainteresuje się tą kwestią. 

Następnie pan Burmistrz poinformował, że ofertę na wydzierżawienie terenu targowiska 

złożył pan Leśniewski z Bydgoszczy. Prowadzi on kilka targowisk. Gmina, oprócz dochodów 

z tytułu opłaty targowej, otrzymywałyby co miesiąc 10 000 zł netto za dzierżawę targowiska. 

Pan Leśniewski wprowadziłby dodatkowo opłatę abonamentową od handlujących osób. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Poinformowała, że rozważano kwestię wyemitowania obligacji komunalnych. Oznajmiła, że 

są one zaliczane do długu publicznego. Powiedziała: „Z uwagi na to, że przygotowanie emisji 

obligacji jest dosyć kosztowne, na ten moment koszt uzyskania kredytu w banku 

komercyjnym wydaje się korzystniejszy”.  

Pani Skarbnik poinformowała, że obecne zadłużenie Gminy wynosi niecałe 50%. Istnieje 

możliwość zwiększenia go o kwotę około 3 500 000 zł. 
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Następnie pani Danuta Dubicka powiedziała, że radni oraz sołtysi otrzymują miesięczne 

diety. W przypadku radnych wypłacane są one pod koniec miesiąca, a w przypadku sołtysów 

do piątego dnia następnego miesiąca - zgodnie z obowiązującymi Uchwałami Rady Miejskiej. 

Pani Skarbnik stwierdziła, że diety nie muszą być wypłacane jednocześnie. Dostrzegła 

również konieczność uaktualnienia niektórych zapisów uchwał w sprawie diet dla radnych  

i sołtysów. 

 

Dyrektor Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy Anna 

Gryniewicz 

Poinformowała, że do końca stycznia br. trwają konsultacje społeczne rządowego programu 

„Rodzina 500 Plus”. Pracownicy socjalni biorą w nich również udział.  

Oznajmiła, że zgodnie z założeniami programu świadczenia będą wypłacane przez urząd 

gminy lub ośrodek pomocy społecznej. Powiedziała, że wsparcie otrzymają osoby w wieku 

poniżej 18 lat - 2 100 mieszkańców Gminy Łobżenica. W przypadku pierwszego dziecka 

będzie obowiązywało kryterium dochodowe w wysokości 800 zł (1 200 zł w przypadku 

rodzin z niepełnosprawnymi dziećmi). W związku z powyższym liczba dzieci objętych 

pomocą może zmniejszyć się o około 20%. 

Pani dyrektor Gryniewicz stwierdziła, że w związku z realizacją programu „Rodzina 500 

Plus” może zajść potrzeba zatrudnienia nawet dwóch dodatkowych pracowników. Dodała, że 

„na razie nie bierzemy udziału w żadnych szkoleniach, ponieważ samorząd musi wyznaczyć 

komórkę, która będzie to realizowała”. 

 

Ad. 17 

Przewodniczący Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak 

Poinformował, że Powiat Pilski wyemitował w poprzedniej kadencji obligacje komunalne  

o łącznej wartości 10 000 000 zł. Powiedział, że „wtedy było to korzystne”. Dodał, że  

w chwili obecnej bardziej opłacalne jest zaciągnięcie kredytu niż emisja obligacji.  
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Ad. 18 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Antoni Kapeja o godzinie 14:55 zakończył obrady XV sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

 

 

Protokołował:        Przewodniczył: 

(-) Łukasz Sobieszczyk      (-) Antoni Kapeja 

 


